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Zápis ze zasedání vědecké rady Právnické fakulty  
konaného dne 6. února 2007 

 
Čas konání: 14.00 hod. 
Místo konání: zasedací místnost děkanátu Právnické fakulty MU 
Přítomni: 25 členů (dle prezenční listiny, která je přílohou č. 1 tohoto zápisu) 
Program jednání (dle pozvánky, která je přílohou č. 2 tohoto zápisu):    

1. Přivítání a zahájení 
2. Zahájení habilitačního řízení JUDr. Marie Emilie Grossové, Ph.D. 
3. Schválení členů komisí pro státní rigorózní zkoušky 
4. Stanovení dalšího postupu habilitačního řízení JUDr. Ludmily Lochmanové, Ph.D. 
5. Různé  

1.  Přivítání a zahájení 
 
Jednání zahájil předseda vědecké rady, děkan Právnické fakulty doc. JUDr. Jan Svatoň, CSc. 
Přivítal přítomné členy vědecké rady a představil program zasedání. Upozornil na změnu 
oproti plánovanému programu, která se týká bodu č. 4. Tuto změnu odůvodnil tím, že se 
nesešla pracovní skupina ve věci habilitačního řízení JUDr. Ludmily Lochmanové, Ph.D. a 
není tedy ani k dispozici zápis, na základě kterého by bylo možné jednat o stanovení dalšího 
postupu habilitačního řízení dr. Lochmanové. Všichni účastníci zasedání souhlasili se 
změnou programu. 
 

2.  Zahájení habilitačního řízení JUDr. Marie Emilie Grossové, Ph.D. 
 
Předseda vědecké rady doc. JUDr. Jan Svatoň, CSc. uvedl druhý bod jednání a předal slovo 
proděkance pro vědu a zahraniční styky doc. JUDr. Věře Kalvodové, Dr. Paní proděkanka 
informovala vědeckou radu o tom, že dne 19. prosince 2006 bylo na návrh uchazečky 
zahájeno habilitační řízení JUDr. Marie Emilie Grossové, Ph.D. v oboru občanské právo. Dr. 
Grossová je odbornou asistentkou Katedry veřejné správy a EU Vysoké školy mezinárodních 
a veřejných vztahů Praha, o.p.s., odbornou asistentkou Katedry aplikované ekonomiky 
Filozofické fakulty Univerzity Palackého v Olomouci a odbornou asistentkou Katedry 
ekonomických, právních a společenských disciplín Vysoké školy logistiky, o.p.s., Přerov. Dr. 
Grossová předložila habilitační práci na téma „Vynutitelnost pohledávek v daňovém řízení“ a 
všechny potřebné náležitosti návrhu v souladu s § 72 zákona č. 111/1998 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů. Paní proděkanka poté přednesla vědecké radě návrh děkana na přijetí 
níže uvedeného usnesení a požádala o připomínky. Jelikož žádné připomínky nebyly 
vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování a vědecká rada přijala všemi hlasy přítomných toto 
usnesení: 
 
Pro posouzení návrhu na jmenování JUDr. Marie Emilie Grossové, Ph.D., docentkou pro 
obor občanské právo schvaluje vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity na 
návrh děkana habilitační komisi ve složení: 
předseda: prof. JUDr. Josef Fiala, CSc., Masarykova univerzita, Právnická fakulta 
členové: prof. JUDr. Jan Dvořák, CSc., Univerzita Karlova v Praze, Právnická 

fakulta 
  doc. JUDr. Petr Hlavsa, CSc., Univerzita Palackého v Olomouci, 
  Právnická fakulta 
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 doc. JUDr. Petr Průcha, CSc., Právnická fakulta Masarykovy univerzity, 
Nejvyšší správní soud ČR 

 JUDr. Jiří Spáčil, CSc., Nejvyšší soud ČR. 

 
3.  Schválení členů komisí pro státní rigorózní zkoušky 
 
Předseda vědecké rady doc. Svatoň uvedl další bod programu týkající se schválení členů 
komisí pro státní rigorózní zkoušky podle čl. 8 Směrnice děkana č. 5/2006. Připomněl, že 
členové těchto komisí musí být schváleni oborovou radou a poté vědeckou radou. Oborová 
rada projednala tyto členy v listopadu 2006. Předseda vědecké rady doc. Svatoň požádal o 
připomínky k návrhu. Připomínku k návrhu vznesl prof. JUDr. Peter Blaho, CSc., který 
upozornil, že na seznamu chybí návrhy členů z řad habilitovaných akademických pracovníků. 
Předseda vědecké rady reagoval na připomínku s vysvětlením, že akademičtí pracovníci 
s titulem doc. či prof. nemusí být schvalováni vědeckou radou a nejsou tedy na seznamu. 

V diskusi k návrhu prokračoval prof. Filip, který vznesl dotaz, zda uvedené platí i v případě 
prof. JUDr. Pavla Holländera, DrSc., který byl navrhován jako externí člen komise. 
Proděkanka Kalvodová odpověděla kladně. Jelikož nebyly vzneseny žádné další připomínky 
k návrhu, přednesl předseda vědecké rady usnesení v níže uvedeném znění a požádal o jeho 
schválení. Vědecká rada poté přijala všemi hlasy přítomných toto usnesení: 

 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje navržené akademické 
pracovníky a odborníky dle seznamu tohoto návrhu  (příloha č. 3) členy komisí pro státní 
rigorózní zkoušky. 

  

5.  Různé 
 
Předseda vědecké rady doc. Svatoň otevřel poslední bod jednání. Paní proděkanka Kalvodová 
uvedla návrh podaný děkanem na schválení  JUDr. Ing. Michala Radvana, Ph.D. školitelem 
studenta doktorského studia Mgr. Libora Kyncla pro téma jeho disertační práce „Právní 
aspekty elektronických platebních a clearingových systémů v Evropě“. Schválení vědeckou 
radou je nutné po té, co oborová komise oboru finanční právo schválila dne 13.11.2006 
v rámci individuálního studijního plánu Mgr. Kyncla změnu tématu jeho disertační práce. 
JUDr. Otakar Motejl vznesl dotaz, jak často je povolena změna tématu. Na dotaz reagovala 
paní proděkanka Kalvodová s tím, že změna je v určité fázi studia možná na základě souhlasu 
školitele a předsedy oborové komise a  že není stanoven maximální počet možných změn. 
Vědecká rada přijala poté všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
 
Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. Ing. Michala 
Radvana, Ph.D. školitelem studenta doktorského studia, oboru finanční právo, Mgr. Libora 
Kyncla, pro téma jeho disertační práce „Právní aspekty elektronických platebních a 
clearingových systémů v Evropě“ .  
 
Paní proděkanka pokračovala v tomto bodu jednání předložením návrhu na jmenování a po 
schválení vědeckou radou na zařazení do seznamu členů komise pro státní doktorské zkoušky 
a pro obhajoby disertačních prací v oboru trestní právo JUDr. Janu Zezulovou, Ph.D. Prof. 
Kratochvíl odůvodnil návrh potřebou náležitého personálního zajištění státních doktorských 
zkoušek a obhajob disertačních prací, přičemž konstatoval, že navrhovaná JUDr. Jana 
Zezulová, Ph.D. je odborníkem z praxe v oboru trestní právo, působí jako externistka Katedry 
trestního práva a je tedy vhodným kandidátem na člena této komise. Vědecká rada přijala poté 
všemi hlasy přítomných toto usnesení: 
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Vědecká rada Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje JUDr. Janu Zezulovou, 
Ph.D. členem  komise pro státní doktorské zkoušky a pro obhajoby  disertačních prací v 
oboru trestní právo .  
 
Prof. JUDr. Jan Hurdík, DrSc. vystoupil s příspěvkem, ve kterém vědecké radě přednesl 
zprávu o dosavadním plnění výzkumného záměru na PrF MU. Prof. Hurdík nejprve zdůraznil 
hlavní cíle tohoto projektu: 
a) zpracovat na obecné úrovni dané formulací hlavního tématu právně filosofickou, právně 
historickou a následně právně teoretickou analýzu situace českého práva vzniklou jako 
důsledek přistoupení ČR k EU,  
b) zpracovat koncepci teoreticko-metodologického řešení dopadů přistoupení ČR k EU pro 
české právo jako celek,  
c) vypracovat koncepční řešení dopadů přistoupení ČR k EU v jednotlivých dílčích tématech,  
d) řešení předcházejících cílů uvést do systémového kontextu českého práva jako vnitřně 
integrovaného celku a současně součásti systému práva EU. 
 
V prvním roce řešení projektu – v roce 2005 - byly tyto cíle realizovány na dvou základních 
organizačně věcných úrovních: 
a) jako plnění dílčích zadání jednotlivých řešitelů, resp. skupin řešitelů, v souladu se zadáním 
výzkumného záměru, a souběžně 
b) jako plnění souborného cíle výzkumného záměru v této etapě. 
 
Po dvou letech řešení projektu – tedy na konci roku 2006 – byla předložena periodická zpráva 
poskytovateli dotace - MŠMT. Tato zpráva byla také umístěna do univerzitního informačního 
systému spolu s ostatními informacemi týkajícími se plnění tohoto projektu. V periodické 
zprávě je popsán průběh řešení výzkumného záměru ve sledovaném období, zhodnocení 
plnění cílů a harmonogramu řešení, spolu s dosaženými výsledky. Dílčí výsledky byly ve 
sledovaném období prezentovány publikačně, na vlastních konferencích, kolokviích, 
seminářích, konzultacích, v rámci vnitrostátní a mezinárodní spolupráce vystoupeními na 
pozvaných kongresech, konferencích jak v rámci výzkumných aktivit, projektů sbližování, 
resp. unifikace právních řádů zemí EU, v rámci legislativních projektů vnitrostátních i 
unijních. Klíčové výstupy jsou obsaženy ve sbornících z mezinárodní konference z 5. 10. 
2005 a z workshopu z 26. 9. 2006. Vedle obou sborníků bylo k zahraniční prezentaci 
výsledků řešení výzkumného záměru v létech 2005-6 vydáno zvláštní číslo Časopisu pro 
právní vědu a praxi v anglickém jazyce. 
 
Z hlediska publikačních výstupů nebyly uplatněny články v impaktovaných časopisech 
světové databáze ISI, byly ale uplatněny články v recenzovaných neimpaktovaných 
časopisech v počtu 80 a další jsou v tisku. Byly dále vydány odborné recenzované knihy či 
publikovány kapitoly v odborných recenzovaných knihách v celkovém počtu 31 a u jedné 
publikace bylo zahájeno uplatnění. Bylo dále uplatněno přes 94 článků ve sbornících a u 6 
uplatnění zahájeno. Uplatněny byly také jiné publikační výstupy v počtu 9. Neuplatněny byly 
patenty nebo jiné výsledky chráněné podle zvláštních právních předpisů.  
 
Prof. Hurdík vyzdvihl zapojení studentů doktorského studia, a také Katedry občanského práva 
a Katedry obchodního práva při organizování konferencí. Pro rok 2007 prof. Hurdík vyjádřil 
cíl soustředit se na jednotlivá dílčí témata a dokončit ty studie, které nebyly dotaženy do 
konce, např. jazyková problematika v rámci práva EU týkající se základních právních 
institutů a jejich změn v intenci současného práva. Dále poukázal na nutnost dosažení určité 
úrovně týmové spolupráce. Užitečným se v tomto směru ukázal vznik Rady výzkumného 
záměru.   
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S dalším příspěvkem vystoupila paní proděkanka Kalvodová, která představila výzkumné 
aktivity Právnické fakulty. Uvedla, že výzkumný záměr je bezesporu prioritou ve vědecko-
výzkumné činnosti fakulty. Mimo to bylo ale v roce 2006 řešeno 8 dalších projektů, přičemž  
až do roku 2008 budou řešeny 2 projekty v rámci Grantové agentury ČR. Zbývající projekty 
byly řešeny v rámci Transformačních a rozvojových programů MŠMT na rok 2006. 
Rozvojové projekty budu tvořit významnou součást grantové aktivity fakulty i v roce 2007, 
neboť fakulta je zapojena do řady univerzitních projektů, které přináší fakultě možnosti 
realizovat např.  stáže studentů doktorského studijního programu, dále jsou zaměřeny  na 
podporu  celoživotního vzdělávání, profesního růstu akademických pracovníků či na  
vytváření multimediálních pomůcek. 
 
Dalším směrem vědecko-výzkumné činnosti je oblast evropských projektů, která je z hlediska 
strategie řešena na celouniverzitní úrovni, a to prostřednictvím Akademické rady a jejich 
pracovních skupin, jejichž funkcí je poskytovat pomoc při podávání projektů. Stěžejním 
úkolem pro následující období je vytipování vhodných oblastí. V rámci tématu se ekonomické 
a humanitní obory jeví vhodnými obory pro mezifakultní spolupráci, a proto již vedení 
fakulty zahájilo jednání o spolupráci s FSS a ESF. Na mezinárodní úrovni byla fakulta 
oslovena jako potencionální partner Lodžskou univerzitou v Polsku a Právnickou fakultou 
University of Middle Lancashire ve Velké Británii. 
 
Další příspěvky k tomuto bodu jednání nebyly vzneseny, děkan tedy poděkoval přítomným za 
účast a zasedání vědecké rady ukončil. 
 
 
V Brně dne 7. února 2007  
 
                                                     

 
 
doc. JUDr. Jan Svatoň, CSc., v.r. 

                                                                                                                  děkan 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Věra Redrupová                                                                                                                               
 
Přílohy: 
1. Prezenční listina 
2. Pozvánka 
3. Návrh na schválení členů komisí pro státní rigorózní zkoušky 


